

Title (en)
Reclining chair with independent controls.

Title (de)
Ruhemöbel mit unabhangigen Steuerungen.

Title (fr)
Siège de repos à commandes indépendantes.

Publication
EP 0218502 A1 19870415 (FR)

Application
EP 86401973 A 19860909

Priority
FR 8513353 A 19850909

Abstract (en)
This chair is of the type comprising a base support (P), a seat (A) articulated on this base support about a first shaft (X-X), a back (D) articulated on the seat about a second shaft (Y-Y), parallel to the first, and a leg rest (R) also articulated on the seat about at least one shaft (44, 46) parallel to the two others, actuating means being provided in order to be able to adjust independently the position of the seat, of the back and of the leg rest. It is characterised, especially, in that it comprises a mechanism (21-24) for immobilising the seat relative to the base support, a spring (32) which is adjustable and ensures the return of the back relative to the seat, and an actuating and blocking ram (51), controlled manually, interposed between the seat and the leg rest in order to fix the position of the latter relative to the seat, as desired. <IMAGE>

Abstract (fr)
Ce siège est du type comprenant un piétement (P), une assise (A) articulée sur ce piétement autour d'un premier axe (X-X), un dossier (D) articulé sur l'assise autour d'un deuxième axe (Y-Y) parallèle au premier, et un repose-jambes (R) également articulé sur l'assise autour d'au moins un axe (44, 46) parallèle aux deux autres, des moyens d'actionnement étant prévus pour pouvoir régler de façon indépendante la position de l'assise, du dossier et du repose-jambes. Il est caractérisé, notamment, en ce qu'il comporte un mécanisme (21-24) de freinage de l'assise par rapport au piétement, un ressort (32) de caractéristique réglable assurant le rappel du dossier par rapport à l'assise, et un vérin (51) d'actionnement et de blocage, à commande manuelle, interposé entre l'assise et le repose-jambes, pour fixer à volonté la position de ce dernier par rapport à l'assise.

IPC 1-7
A47C 1/024; A47C 1/034

IPC 8 full level
A47C 1/022 (2006.01); **A47C 1/034** (2006.01); **A47C 1/0355** (2013.01); **A47C 7/50** (2006.01)

CPC (source: EP)
A47C 1/0355 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 3295885 A 19670103 - BARKSDALE BRUNER T
- [A] US 2942650 A 19600628 - HOFFMAN JR FRANK D
- [A] US 2532705 A 19501205 - FREUND ROBERT R
- [A] US 4509795 A 19850409 - BRENNAN EDWARD J [US], et al
- [AD] FR 2392629 A1 19781229 - CONDOR [FR]
- [A] US 4249772 A 19810210 - ROGERS WALTER C JR [US]

Cited by
US9301611B2; AU2015246167B2; ES2098171A1; US5056862A; US2012267921A1; US8608240B2; US8696053B2; WO2016056014A1; WO2005051128A1; WO2011072350A1; US7575279B2; US7631937B2; US7699389B2; US7735912B2; US8459732B2

Designated contracting state (EPC)
BE DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0218502 A1 19870415; FR 2586914 A1 19870313; FR 2586914 B1 19871204

DOCDB simple family (application)
EP 86401973 A 19860909; FR 8513353 A 19850909